

Senarai Projek-Projek Yang Menyertai Anugerah Cemerlang Perkhidmatan Awam 2014
(Kategori Kewangan)

B. Kategori Kewangan

Nama Projek	PROGRAM MENINGKATKAN PENGELUARAN BERAS NEGARA MELALUI PENGELUARAN PADI HIBRID DAN PEMBANGUNAN KAPASITI
Bahagian/Unit/Jabatan	Bahagian Pembangunan Tanaman / Projek Pengeluaran Beras Negara Jabatan Pertanian dan Agrimakanan
Kementerian	Perindustrian dan Sumber-Sumber Utama
Tarikh Diperkenalkan	Mei 2009
Tarikh Dilaksanakan	Disember 2010
Objektif Projek	Mendokong program ke arah mencapai sara diri dalam pengeluaran beras Negara iaitu untuk mencapai 60% tahap sara diri dalam pengeluaran beras domestik pada tahun 2015.
Tumpuan	Skop program ini menumpukan kepada Perlaksanaan Pembangunan Padi Hibrid Dan Pembangunan Kapasiti dalam mendukung inisiatif Jabatan untuk meningkatkan pengeluaran hasil padi Negara. Ini termasuklah kajian-kajian kesesuaian varieti-varieti hibrid, program-program pengenalan padi hibrid kepada kakitangan Jabatan dan pengusaha-pengusaha yang terlibat dan penggubalan akta-akta untuk melindungi varieti-varieti hibrid yang dibangunkan serta penubuhan Sekolah Perladangan Pengusaha Padi untuk memberi pendedahan, pendidikan dan pengalaman yang baik kepada para pengusaha dalam pengeluaran dan peningkatan hasil tanaman yang berkualiti
Kesan Pelaksanaan	<p>i. Jabatan telah pun berhasil mengenalpasti varieti berhasil tinggi yang baru yang berpotensi untuk dikembangmajukan di Negara Brunei Darussalam iaitu SAT-11 dengan pengeluaran hasil di antara 3.85 hingga 8.75 tan metrik sehektar dan purata pengeluaran hasil sebanyak 5.27 tan metrik sehektar. Ianya menunjukkan peningkatan yang sangat ketara iaitu sebanyak 4.06 tan metrik berbanding padi Pusu yang hanya mampu mengeluarkan purata hasil sebanyak 1.21 tan metrik sehektar dan peningkatan sebanyak 2.22 tan metrik berbanding padi Laila yang berupaya mengeluarkan purata hasil 3.05 tan metrik sehektar.</p> <p>ii. Peningkatan hasil ini bukan sahaja dapat menyumbang kepada peratus sara diri pengeluaran beras tempatan, malahan ia juga dapat meningkatkan hasil pendapatan para pengusaha. Para pengusaha padi akan memperolehi purata pendapatan sebanyak \$16,864.00 setahun bagi kawasan seluas 1 hektar jika menanam padi hibrid SAT-11, manakala pendapatan hasil bagi padi Pusu hanyalah \$1,936.00 dan padi Laila sebanyak \$9,760.00.</p> <p>iii. Penubuhan Sekolah Perladangan Pengusaha Padi juga telah mampu meningkatkan keupayaan pengusaha dan pengeluaran hasil padi di mana purata pengeluaran hasil padi Laila meningkat sebanyak 1.59 tan metrik sehektar iaitu daripada 2.16 tan metrik sehektar sebelum penubuhan Sekolah Perladangan Pengusaha Padi kepada 3.75 tan metrik sehektar selepas penubuhan sekolah tersebut. Ini bermakna pengeluaran hasil padi sehektar setahun ialah sebanyak 7.5 tan metrik dengan nilai \$12,000.00 berbanding 4.32 tan metrik dengan nilai \$6,912.00 sebelum tertubuhnya sekolah tersebut. Ianya juga jelas menunjukkan peningkatan hasil pendapatan di mana pengusaha memperolehi peningkatan sebanyak \$5,088.00.</p>

Senarai Projek-Projek Yang Menyertai Anugerah Cemerlang Perkhidmatan Awam 2014
(Kategori Kewangan)

Nama Projek	PENGURANGAN TUNTUTAN LEBIH MASA
Bahagian/Unit/Jabatan	Bahagian Pentadbiran dan Kewangan & Bahagian Orang Keperluan Khas Jabatan Pembangunan Masyarakat
Kementerian	Kebudayaan, Belia dan Sukan
Tarikh Diperkenalkan	2010
Tarikh Dilaksanakan	2010
Objektif Projek	<ul style="list-style-type: none"> i. Untuk mengurangkan pembayaran tuntutan lebih masa bagi kakitangan yang berjawatan Pembantu Orang Cacat (POC) di Pusat Bahagia Brunei-Muara ii. Untuk memastikan tuntutan lebih masa adalah lebih teratur di kalangan Pembantu Orang Cacat (POC) di Pusat Bahagia Brunei-Muara
Tumpuan	Penyelarasan telah dilaksanakan dengan adanya jadual bertugas bagi POC yang mengambil dan menghantar pelatih serta murid berkeperluan khas di Pusat Bahagia Brunei-Muara. Dengan adanya jadual bertugas, pihak pengurusan dapat mengetahui POC yang bertugas lebih masa dan POC yang bertugas secara <i>office hours</i>
Kesan Pelaksanaan	<ul style="list-style-type: none"> i. Pada tahun 2010, terdapat seorang tambahan bagi jawatan POC iaitu berjumlah seramai 6 orang kesemuanya. Seramai 3 orang POC yang ditugaskan untuk mengambil dan menghantar murid serta pelatih Pusat Bahagia Brunei-Muara dan seramai 3 orang ditugaskan secara <i>office hours</i>. ii. Dengan adanya jadual bertugas di antara POC dan dengan kaedah tuntutan lebih masa yang lebih teratur, kesannya Bahagian Orang Berkeperluan Khas dapat memberikan perkhidmatan yang lebih memuaskan terhadap Orang Berkeperluan Khas di Pusat Bahagia. iii. Terdapat kesan yang ketara pada tuntutan lebih masa bagi POC. Jelas dapat dilihat penurunan jumlah keseluruhan tuntutan lebih masa walaupun terdapat 6 orang POC yang menuntut tuntutan lebih masa. iv. Perbandingan tuntutan dapat dilihat melalui rajah <i>column</i> pada lampiran F. Selain daripada itu, kesan yang tidak ketara setiap POC mendapat manfaat kerana setiap mereka bergilir-gilir bertugas secara <i>office hours</i> pada bulan yang dijadualkan. Sekurang-kurangnya, memudahkan bagi mereka jika mempunyai urusan di luar pejabat yang penting.

Senarai Projek-Projek Yang Menyertai Anugerah Cemerlang Perkhidmatan Awam 2014
(Kategori Kewangan)

Nama Projek	PENAMBAHBAIKAN PROSES KERJA PEMBAYARAN ELAUN MEMANGKU
Bahagian/Unit/Jabatan	Bahagian Kewangan
Kementerian	Hal Ehwal Ugama
Tarikh Diperkenalkan	Februari 2010
Tarikh Dilaksanakan	Jun 2010 (Peringkat Ujicuba Pertama) Julai 2011 - Oktober 2011 (Peringkat Ujicuba Kedua) November 2011 (Peringkat Ujicuba Ketiga)
Objektif Projek	<ul style="list-style-type: none"> i. Membantu menyelesaikan permasalahan yang dihadapi oleh pegawai-pegawai bahagian gaji khususnya yang menangani proses kerja menyediakan dokumen sokongan elaun memangku. ii. Merekabentuk satu proses kerja yang lebih efisien dan berkesan iii. Memastikan kerja-kerja penyediaan dokumen sokongan elaun memangku berjalan dengan seragam, teratur dan menepati masa. iv. Dapat mempercepatkan penyampaian perkhidmatan yang berintegriti dengan amalan yang telus, cepat, berkesan dan tepat pada masanya serta dapat memenuhi kehendak pengguna dalam mempermudah proses kerja elaun memangku yang menjurus kepada peningkatan kualiti perkhidmatan kepada pelanggan. v. Mewujudkan kesedaran kepada kita semua bahawa terdapat cara yang lebih baik dalam mempermudah dan mempercepatkan proses kerja itu dan sesuatu proses kerja itu boleh ditambahbaik secara berterusan selaras dengan perubahan persekitaran.
Tumpuan	Projek tertumpu kepada usaha-usaha pengkajian secara berterusan dalam mengkaji kaedah / teknik yang berkesan terhadap penyelesaian permasalahan proses kerja semasa agar sistem yang dibangunkan dapat memenuhi kehendak pengguna sebagai cara mempermudah dan mempercepat proses kerja pembayaran elaun memangku.
Kesan Pelaksanaan	<ul style="list-style-type: none"> i. Sistem memberi manfaat kepada pengguna dalam mempercepatkan proses pembayaran elaun memangku yang dengan mudah & bersistematik ii. Peningkatan produktiviti dalam menghasilkan output yang berkualiti ke atas Proses kerja pembayaran elaun memangku yang memerlukan masa 1 – 3 minit sahaja untuk menyiapkan satu (1) proses pembayaran. iii. Dengan adanya sistem, persekitaran tempat kerja tidak dibebani kertas kerja yang banyak kerana sistem mampu menyiapkan lebih 80 surat sokongan dalam tempoh 4 jam. iv. Peningkatan tahap kecekapan pengurusan kewangan yang berhemah kerana sistem mencegah secara total kesalahan-kesalahan dalam membuat perkiraan secara manual dan kesilapan membuat pembayaran berulang kalli

Senarai Projek-Projek Yang Menyertai Anugerah Cemerlang Perkhidmatan Awam 2014
(Kategori Kewangan)

Nama Projek	MENINGKATKAN HASIL MELALUI PENYEWAAN GUDANG DAN KAWASAN TERBUKA YANG BELUM DIMAJUKAN
Bahagian/Unit/Jabatan	Bahagian Korporat dan Perdagangan Jabatan Pelabuhan
Kementerian	Perhubungan
Tarikh Diperkenalkan	1 April 2009
Tarikh Dilaksanakan	1 April 2011
Objektif Projek	<ul style="list-style-type: none"> i. Meningkatkan penggunaan gudang dan tapak kosong sama ada di kawasan dalam mahu pun luar pelabuhan ke tahap maksima. ii. Memberikan perkhidmatan penyimpanan kepada syarikat-syarikat swasta ke arah menggalakkan 'Value Added Activities' bagi membanyakkan kargo eksport. iii. Membantu syarikat-syarikat swasta yang terlibat dalam aktiviti cari gali minyak dengan menyediakan tempat penyimpanan peralatan cari gali sama ada di gudang atau kawasan terbuka. iv. Mengutip hasil secara tetap (consistent) dan seterusnya meningkatkan hasil Jabatan. v. Memberikan perkhidmatan yang fleksibel namun fungsi asal tetap dikekalkan vi. Mempelbagaikan kawasan penyimpanan dengan memberikan ruang untuk berbagai jenis barang. vii. Penyusunan tenaga kerja dengan lebih berkesan dengan memberikan tumpuan kepada kerja-kerja yang lebih penting. viii. Kearah menjadikan Pelabuhan Muara sebagai pelabuhan 'transhipment' sama ada melalui laut mahupun darat. ix. Kearah menjadikan Pekan Muara sebagai pekan industri dan seterusnya akan membanyakkan 'spin-off' nya yang akan menguntungkan penduduk setempat. x. Membanyakkan peluang pekerjaan terutama untuk penduduk tempatan
Tumpuan	<p>Tumpuan atau fokus utama projek ini melibatkan dua kawasan seperti berikut:</p> <ul style="list-style-type: none"> i. Kawasan Dalam Kawasan yang diwartakan sebagai kawasan kawalan keselamatan yang dikawal sepenoh masa oleh Pasukan Polis Diraja Brunei dan Unit Keselamatan Pelabuhan. Kawasan-kawasan ini juga diwartakan sebagai kawasan untuk di majukan oleh Jabatan Pelabuhan. Ianya dibahagikan kepada 5 jenis iaitu: <ul style="list-style-type: none"> a) Gudang 'Transit' <ul style="list-style-type: none"> I. Gudang 1 II. Gudang 2 III. Gudang 3 IV. Gudang annex 4 V. Gudang annex 5 b) Gudang Ex-CFS Gudang bekas tempat pemunggahan kontena LCL c) Kawasan terbuka (open area) ii. Kawasan Luar Kawasan yang terletak di luar Pelabuhan Muara yang hanya diwartakan sebagai kawasan untuk dimajukan oleh Jabatan Pelabuhan dibahagikan kepada beberapa jenis seperti berikut: <ul style="list-style-type: none"> a) Gudang 'Long Term Storage (LTS)' - blok 1, 2, 3 dan 4

Senarai Projek-Projek Yang Menyertai Anugerah Cemerlang Perkhidmatan Awam 2014
(Kategori Kewangan)

	<p>b) Gudang 'Muara Export Zone (MEZ)' – blok 5 dan 6 c) Kawasan lapang yang belum di majukan</p>
Kesan Pelaksanaan	<p>i. Penggunaan Gudang (<i>Warehouse utilisation</i>) dapat dicapai ke tahap maksima ii. Bagi gudang transit kutipan hasil adalah dari harga penyewaan saja dan belum mengambil kira tuntutan yang berkaitan seperti <i>dockage</i> dan <i>wharfage</i>. iii. Dapat membantu operasi carigali minyak yang akan dapat memberikan banyak faedah kepada Negara apabila telaga-telaga yang ditemui mengeluarkan minyak. iv. Banyak membuka ruang pekerjaan terutama bagi anak anak tempatan. v. Telah menarik lebih banyak kapal komersil datang ke Pelabuhan Muara dan seterusnya meningkatkan jumlah kargo yang dikendalikan di Pelabuhan Muara. vi. Meningkatkan kerjasama antara kakitangan Jabatan Pelabuhan dengan kakitangan swasta terutama sekali penyewa</p>

Senarai Projek-Projek Yang Menyertai Anugerah Cemerlang Perkhidmatan Awam 2014
(Kategori Kewangan)

Nama Projek	SISTEM PENDAFTARAN PRODUK UBAT DI NEGARA BRUNEI DARUSSALAM
Bahagian/Unit/Jabatan	Bahagian Pentadbiran Ubat / Unit Pendaftaran Ubat Jabatan Perkhidmatan Farmasi
Kementerian	Kesihatan
Tarikh Diperkenalkan	1 Julai 2010
Tarikh Dilaksanakan	1 Mei 2011
Objektif Projek	<ul style="list-style-type: none"> i. Melindungi keselamatan kesihatan orang awam dengan memastikan produk ubat yang digunakan di Negara Brunei Darussalam adalah selamat, berkualiti dan berkesan. ii. Mempercepatkan proses penilaian tawaran dan sebutharga produk ubat. iii. Mendapatkan maklumat lengkap khususnya bagi produk ubat yang bersumber dari haiwan dan mengandungi alkohol. iv. Memberikan pilihan bermaklumat kepada pengguna dengan adanya kehendak perlabelan bagi produk ubat yang bersumber dari haiwan dan mengandungi alkohol selaras dengan Perintah Ubat. v. Menjana kutipan hasil kerajaan melalui kutipan yuran dari aktiviti pendaftaran produk ubat seperti yang ditetapkan dalam Peraturan Ubat. vi. Memastikan <i>Reliability</i> dan <i>Traceability</i> Produk Ubat yang dibekalkan. vii. Memudahkan proses penarikan balik produk ubat jika terdapat isu-isu keselamatan dan kualiti produk ubat yang terlibat. viii. Membantu kearah membangunkan dan memperkembangkan industri farmaseutikal tempatan.
Tumpuan	<ul style="list-style-type: none"> i. Bagaimana projek dimulakan Semenjak sistem pendaftaran produk ubat secara provisional dilaksanakan pada April 2006 Jabatan sentiasa berkomunikasi dengan pihak pemegang lesen produk ubat dan pihak lain yang berkepentingan. Mana-mana pembaharuan dalam garispendu atau keperluan dalam proses pendaftaran produk ubat akan disemak semula dan dibincangkan sebelum diimplemen. Sesi taklimat atau perbincangan dengan pihak yang berkepentingan akan dianjurkan dalam memantapkan lagi perlaksanaan yang lebih efektif. Pendaftaran produk ubat termasuk yuran aktiviti pendaftaran mengikut perundangan telah dilaksanakan bermula 01 Julai 2010 iaitu tarikh berjalan kuatkuasa Perintah Ubat, 2007. Dua tahun <i>grace period</i> dari tarikh berkenaan diberikan kepada semua pihak yang berkepentingan dalam memastikan produk ubat mematuhi kehendak Perintah Ubat dan peraturan-peraturan yang berkaitan. Dari pangkalan data produk ubat import yang dikendalikan sejak 2003; lebih kurang 10,000 produk ubat telah dibawa masuk ke Negara Brunei Darussalam. ii. Kenapa mesti dilaksanakan Sistem Pendaftaran Produk Ubat ini sangat diperlukan dalam melindungi keselamatan kesihatan orang awam dan menjamin produk ubat yang digunakan di Negara Brunei Darussalam adalah selamat, berkualiti dan berkesan. Ini juga selaras dengan Titah Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan Haji Hassanal Bolkiah Mu'izzaddin Waddaulah Ibni Al-Mahrum Sultan Haji Omar 'Ali Saifuddin Sa'adul Khairi Waddien, Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam semasa Sesi Dailog Bersama Kementerian Kesihatan pada 20 Oktober 2010 dimana Baginda bertitah perkara ubat-ubatan dan bahan-bahan makanan tidak boleh diambil ringan

Senarai Projek-Projek Yang Menyertai Anugerah Cemerlang Perkhidmatan Awam 2014
(Kategori Kewangan)

	<p>bagi keselamatan rakyat dan penduduk negara ini. Dengan adanya sistem pendaftaran ini juga dapat menyumbang dalam menjana kutipan hasil kerajaan dan secara tidak langsung akan membangunkan dan memperkembangkan industri farmaseutikal tempatan dan seterusnya membantu meningkatkan Gross Domestic Product (GDP) Negara</p> <p>iii. Projek yang dilaksanakan</p> <ol style="list-style-type: none"> a. Pendaftaran produk ubat b. Pengeluaran lesen c. Pemantauan semasa di pasaran [<i>post-marketing surveillance</i>] Program pemantauan semasa berada di pasaran dikendalikan bagi memastikan produk ubat berdaftar yang dipasarkan selaras dengan spesifikasi dan maklumat yang telah ditetapkan semasa pendaftaran. Antara program yang dikendalikan ialah: <ul style="list-style-type: none"> ⇒ pengauditan atau pemeriksaan produk ubat di pasaran, ⇒ persampelan produk ubat dari pasaran; ⇒ melaporkan secara mandatori sebarang kesan advers produk ubat. d. Kutipan yuran
<p>Kesan Pelaksanaan</p>	<ol style="list-style-type: none"> i. Menyumbang kepada kutipan hasil kerajaan ii. Menjaga keselamatan dan kesejahteraan orang awam iii. Mempelbagaikan ekonomi Negara Brunei Darussalam iv. Menambahkan keyakinan kepada pelaburan dan pengusaha v. Meningkatkan kemahiran tenaga kerja